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 Tid Tisdagen den 20 oktober kl. 17:30 – 17:58 
   

 Plats Hantverkargatan 3, lokal Kristallen 
   

 Justering 

 

 

 

Fredagen den 23 oktober 2020 av §§ 1-7 och 9-12 

Omedelbar justering av § 8 tisdagen den 20 oktober 

 

 

 Karin Ernlund                                                                  Tobias Johansson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Karin Ernlund (C), ordföranden 

Tobias Johansson (V), vice ordföranden 

           

Bo Sundin (M) (Skype) 

Daniele Fava (L) 

Minna Thullberg (MP)  

Nike Örbrink (KD) 

Alexander Ojanne (S) 

Suhur Salahyusuf (S) (Skype) 

Ulla Sjöbergh (S) (Skype) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Lina Hultman (V) (Skype) för Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Karin Franck (M) för Hugo Laigar (M)  

 

Ersättare 

Mikael Sundin (M) (Skype) 

Mikaela Kotschack Thurn (MP) (Skype) 

Hamid Ershad Sarabi (C) (Skype) 

Nahman Hanna (S) (Skype) 

Sandra Zuniga Michel (S) (Skype) 

Moissis Nikolaidis (S) (Skype) 

Hassan Jama (V) (Skype) 

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningsdirektören Marina Högland, Peter Ahlström, Omar Farjani, 

nämndsekreteraren Marie Norrberg, Susanne Olsson samt 

borgarrådssekreteraren Christoffer Nilsson (C). 

 

 

 

 

 



Sida 2 av 11 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 

 

§ 1 
Anmälan av justerat protokoll från föregående sammanträde 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 
5/2020 från nämndens sammanträde den 22 september 2020, som 
justerats fredagen den 25 september 2020. 
 

 
 § 2 

Val av justerare och tid för justering 
 

Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Tobias Johansson (V) att 
tillsammans med ordföranden Karin Ernlund (C) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker fredagen den 23 oktober 2020. 

  

 
§ 3 
Anmälningsärenden 

A. Protokoll från idrottsnämndens funktionshindersråd  
B. Gubbängens sportfält, lägesrapport 
C. Järvabadet, utomhusbadet på Järvafältet, slutrapport 
D. Ny idrottshall, Västberga IP -Telefonplanshallen, 

slutrapport 
E. Anläggande av konstgräs på Kälvesta BP, slutrapport 
F. Hjorthagshallen fullstor idrottshall, slutrapport 

 
 
Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 
Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink (KD) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande på anmälningsärende 3C: 
 
Äntligen har Järva fått sitt utomhusbad. Efter att boende 
efterfrågat ett bad och staden diskuterat frågan sedan 70-talet. 
Det nya Järvabadet är ett välkommet tillskott till Järvafältet för att 
fler i området ska få närhet till utomhusbad och för att fler ska 
kunna lära sig simma.  
 
Badet är beläget i Igelbäckens kulturreservat. Platsen är vald för 
att vara lättillgänglig och avståndsmässigt så likvärdigt som 
möjligt för samtliga boende i Järvastadsdelarna. Det är bra, men 
den grönblå majoriteten önskar att badet kan bli än mer 
tillgängligt för fler.  
 
Därför uppdrar vi idrottsförvaltningen att ta kontakt med 
regionens trafikförvaltning för att diskutera möjligheterna att göra 
Järvabadet mer tillgängligt med kollektivtrafik. Det kan till 
exempel handla om att dra om en busslinje sommartid och 
tillskapa en ny busshållplats i anslutning till badet eller skylta i 
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anslutning till befintliga busshållplatser och tunnelbanestationer. 
Allt för att fler ska kunna åtnjuta det nya fina badet på ett enkelt 
och lättillgängligt sätt. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Bristen på idrottshallar och idrottsytor är ett stort bekymmer i 
Stockholm. För lite har gjorts under för lång tid. Under 
föregående mandatperiod, när den rödgrönrosa majoriteten 
hade ansvaret för idrotten, gjordes en historisk uppryckning. Vi 
dubblerade investeringarna och började bygga ikapp 
lokalbristen. Vi gjorde riktade satsningar och ökade stödet till 
föreningar för att skapa möjligheter för alla att ta del av idrott och 
föreningsliv. Mellan 2014 och 2018 färdigställdes fyra fullstora 
idrottshallar, 19 nya konstgräsplaner samt renoveringar 
genomfördes av ett antal av stadens sim- och idrottshallar.  
 
Det är glädjande att läsa att flera av våra projekt nu har invigts 
eller håller på att slutföras. Inte minst Järvabadet som 
efterfrågats av området boende sedan 70-talet som äntligen fick 
invigas under sommaren. Gubbängens sportfält, idrottshallen i 
Västberga, Kälvesta BP och Hjorthagshallen är också viktiga 
projekt som kommer att nyttjas till idrottande och rörelse av 
Stockholmarna under lång tid framöver.  
 
Investeringsvolymerna har dock minskat under det grönblå styret 
och nya projekt lyser med sin frånvaro. Under den föregående 
majoriteten så lydde principen att när idrottsyta togs i anspråk 
vid byggande av bostäder eller skolor så skulle den ersättas. 
Tyvärr har avsteg gjorts från den principen vilket leder till 
idrottsytor byggs löpande bort utan att ersättningsytor 
presenteras.  
 
Om den här utvecklingen tillåts att fortsätta kommer vi staden 
inom kort ha en betydligt större brist på anläggningar och 
idrottsytor än tidigare trots alla investeringar som gjordes under 
förra mandatperioden. Politik gör skillnad och Stockholmarna 
förtjänar en högre ambition för idrottspolitiken.   
 
 
§ 4 
Fördelningsprincip för vinterfotboll 
Dnr 01.06/2020/2057 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1) Idrottsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 
förslag till fördelningsprincip för vinterfotboll. 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 oktober 2020. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Många svenska, och framför allt en uppsjö internationella 
studier, har tittat på träning, utveckling och hälsa från olika 
perspektiv. Några slutsatser är att vi bör ta större hänsyn till 
varje individs egen utvecklingstakt och att tidig specialisering i de 
flesta fall är fel väg att gå. 
 
Många framgångsrika elitidrottare har utövat flera idrotter och 
väntat till långt upp i tonåren innan de specialiserat sig. De som 
deltar i flera idrotter under uppväxten tillskansar sig också nyttiga 
erfarenheter som påverkar deras fysiska, psykiska, sociala och 
kognitiva utveckling.  
 
Barn som ägnar sig åt flera idrotter och inte specialiserar sig 
innan puberteten presterar jämnare, har färre skador och 
fortsätter idrotta längre än de som specialiserat sig. Att skjuta på 
specialiseringen till åtminstone 15-16 års ålder kommer i de 
flesta idrotter att minska skaderiskerna och öka chansen till 
idrottslig framgång. 
 
En bred idrottslig bakgrund, med många olika idrotter, ökar den 
motoriska utvecklingen och den idrottsliga förmågan, minskar 
skaderisken och ökar chanserna för ett barn att upptäcka en 
idrott att tycka om och eventuellt även nå framtida framgångar 
inom.   
 
Allt fler idrottande barn och ungdomar utsätts för stress och 
psykologisk överbelastning genom olämpliga och orealistiska 
krav och förväntningar, orsakade av tränare/föräldrar eller av sig 
själva. Utbrändhet, ångest, depression och social isolering är 
vanligare bland de som tidigt specialiserar sig. 
 
Vi ser därför en risk med att öppna upp för en allt för tidig 
specialisering, vilket vi tycker att majoriteten gjort med sin 
skrivelse och något vi framfört tidigare till nämnden att det står 
emot rådande forskningsläge. 
 
Med det sagt så tycker vi att det är bra att Damelit nu får första 
tidstilldelningen gällande vinterfotbollen då de i stor utsträckning 
arbetar dagtid, och med den nya fördelningen inte hotas förlora 
de bästa tiderna till herrlag. 
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§ 5 
Stöd till nattfotboll i Järva 
Dnr 04.01/2020/2545 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt gemensamt förslag från 
ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele 
Fava (L), Minna Thullberg (MP), Nike Örbrink (KD), vice 
ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander Ojanne 
m.fl. (S): 
 

1) Idrottsnämnden godkänner stödet om 688 tkr till 
Allmänna Idrottsföreningen i Kista. 
 

2) Därutöver anförs följande: 
 
Vi välkomnar att föreningslivet och idrottsförvaltningen 
tillsammans har hittat en bra form för nattfotbollen på 
Järva. Att hitta en mångfald av fritidsaktivitet för unga är 
viktigt för att kunna erbjuda en meningsfull fritid för alla. I 
detta fall handlar det om att erbjuda idrott på ett 
lättillgängligt sätt och vår förhoppning är att det, förutom 
en meningsfull fritid, ska kunna leda till bättre hälsa och 
ett fortsatt idrottande.   
 
Vi noterar att nattfotbollen hittills aktiverat främst pojkar. 
Det finns många bra verksamheter på Järva som riktar 
sig till flickor. Vi vill därför att förvaltningen inventerar 
vilka idrottsverksamheter som aktiverar många flickor och 
återkommer till nämnden med förslag på hur något eller 
några av dessa kan få extra stöd och hjälp för att 
utveckla sin verksamhet för att kunna nå fler. 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 oktober 2020. 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner ansökan avseende nattfotboll 
i Järva enligt de förutsättningar som beskrivs i 
förvaltningens tjänsteutlåtande och beviljar ett stöd om 
688 tkr till Allmänna Idrottsföreningen i Kista. 

 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP), Nike Örbrink 
(KD), vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och 
Alexander Ojanne m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förslag från ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP), Nike Örbrink (KD), vice 
ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander Ojanne 
m.fl. (S). 
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§ 6 
Anläggande av konstgräs och konstfryst ispist på Sköndals 
bollplan, inriktningsbeslut 
Dnr 08.03.01/2020/1067 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförförvaltningens förslag: 
 

1) Idrottsnämnden godkänner förslag till inriktning och 
utveckling av Sköndals bollplan och framtagande av 
erforderliga handlingar till en projekteringskostnad 
som redovisas i Bilaga 1 som idrottsnämnden 
beställer av fastighetsnämnden. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 14 september 2020. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Ojanne m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Konstgräsplaner skapar positiva värden och förlänger tiden 
under året som både unga och äldre kan nyttja dessa ytor, vilket 
skapar stor gagn för hälsa och välmående. Genom att 
grusplaner omvandlas och anläggs med konstgräs ökas således 
kvaliteten och användningen för såväl klubb- som för 
spontanidrott. 
Sköndals BP är ett gott exempel där konstgräset skulle skapa 
mycket positiva värden. Genom att lägga frysrör kan planen bli 
ett uppskattat inslag för skridskoåkning under årets kallare 
månader.  
Vi välkomnar att oppositionens uppmärksammande av frågan nu 
har lett till ett inriktningsbeslut i nämnden. 
 
 
§ 7 
Anläggande av konstgräs m.m. på Kvickentorps bollplan, 
inriktningsbeslut 
Dnr 08.01.01/2020/2487 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink (KD): 
 

1) Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar 
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som underlag för ett kommande genomförandebeslut 
till en sammanlagd beräknad utgift som redovisas i 
Bilaga 1. 

 
2) Idrottsnämnden godkänner en tillkommande bedömd 

hyreskostnad som redovisas i Bilaga 1 som en följd 
av bedömd inriktning för projektet anläggande av 
konstgräs med mera på Kvickentorps bollplan. 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 14 september 2020. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink 
(KD) föreslår (se beslutet). 
 

2) Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och 
Alexander Ojanne m.fl. (S) föreslår: 

 
1. I huvudsak godkänna kontorets förslag 

 
2. Ge förvaltningen i uppdrag att även utreda behovet och 

möjligheten att anlägga en ispist i anslutning till den nya 
konstgräsplanen  
 

3. Att därutöver anföra följande: 
 
Vi är mycket positiva till anläggandet av en konstgräsplan 
inklusive ytor för spontanidrott på Kvickentorps BP. 
Bristen på anläggningar för breddidrott är akut i 
Stockholms stad, samtidigt som Farsta med omnejd 
kommer växa kraftigt framöver genom det stora antal 
bostäder som planeras i stadsdelen de kommande åren.  
Under det fortsatta utrednings- och planarbetet ser vi 
gärna att kontoret även undersöker det eventuella 
behovet och möjligheten att anlägga en ispist i samband 
med anläggningen av konstgräsplanen, i likhet med 
inriktningsbeslutet för Sköndals BP som behandlas på 
dagens nämnd.  
När det kommer till idrottsföreningars, skolors och 
framförallt allmänhetens nyttjande av till exempel 
skridskobanor är närheten till anläggningen viktig, varför 
möjligheten att anlägga en ispist bör prövas i samband 
med planering av nya konstgräsplaner. Det skulle 
visserligen innebära ökade kostnader för projektet, men 
samtidigt skulle idrottsytan kunna användas året runt och 
komma fler föreningar samt användare till del. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) och Nike Örbrink (KD). 
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Reservation 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Ojanne m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
 
§ 8 
Idrottsutbildningar i gymnasie- och gymnasiesärskolan – 
svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/2020/2266 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1) Idrottsnämnden beslutar att överlämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 
 

2) Idrottsnämndens beslutar att omedelbart justera 
paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 september 
2020. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
 
§ 9 
Stockholms stads EU-policyarbete inom området 
digitalisering – svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 01.06/2020/2267 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1) Idrottsnämnden beslutar att överlämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 22 september 
2020. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 10 
Månadsrapport per september 2020 
Dnr  
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1) Idrottsnämnden beslutar att godkänna uppföljningen 
av ekonomi och verksamhet. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 oktober 2020. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 

§ 11.  

Förvaltningsdirektören informerar 
Förvaltningsdirektören Marina Högland informerar om läget i 
stadens simanläggningar. Just nu är det många besökare till 
simhallarna och förvaltningen har rutiner för att säkerställa att 
antalet besökare inte blir för många samtidigt i anläggningarna. 
Detta har föranlett att flera simanläggningar har behövt stänga 
under helgerna. 
 
Vice ordföranden Tobias Johansson (V) ställde frågan om 
förvaltningen har planer på att stänga simanläggningar under 
längre tid. 
Förvaltningsdirektören Marina Högland svarar att det finns inga 
restriktioner om att stänga simanläggningar under längre tid. 
Förvaltningen följer folkhälsomyndighetens råd och utveckling i 
frågan samt vad Stockholms stad centralt förmedlar vilka 
rekommendationer som gäller. 
 
 

§ 12 

Övrigt 
Alexander Ojanne (S) ställde en fråga angående en artikel i Mitt i 
Söderort där idrottsborgarrådet förmedlat att under 2019-2021 
kommer Stockholms stad att få fem nya fotbollsplaner plus sex 
stycken nya konstgräsplaner på befintliga planer. Alexander 
Ojanne (S) undrar om detta är felciterat eller om det stämmer att 
det kommer bli elva stycken nya fotbollsplaner på två år. 
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Förvaltningsdirektören Marina Högland svarar att texten kan 
syfta på sex befintliga fotbollsplaner som ska upprustas till 
konstgräsplaner samt fem stycken nya fotbollsplaner. 
Ordföranden Karin Ernlund (C) tar med sig frågan och 
återkommer med svar. 

Skrivelse för beredning 
Alexander Ojanne (S) lämnar följande skrivelse till 
idrottsnämnden: 
 
I början av 1950-talet anlades för första gången en isbana med 
hockeysarg i Gamla stan. Historiskt hade det funnits isbanor på 
såväl Blasieholmen som Riddarholmen, men lokaliseringarna var 
mindre bra av olika skäl och spolades inte längre. Avståndet till 
närmaste isbana på någon av malmarna var stort och det fanns 
goda skäl för Stockholm stad att anlägga en isbana. 
 
Isbanan öppnades 1949 och kallades i folkmun för ”Loskan”. 
Banan var mycket populär och var under vintertid nyttjad för 
spontanidrott såväl som organiserat hockeyspel. I slutet av 60-
talet stängdes dock isbanan på grund av att hovförvaltningen 
upplevde att bullret från banan var för högt. Nedläggningen av 
”Loskan” kompenserades med en ny isrink på Riddarholmen.  
 
Den nya isrinken var inte lika lyckad och lades ner efter ett par 
års bruk. Under 70-talet gav staden tillstånd att spola en liten 
isbana på Stortorget – den spolades och sköttes av föräldrar 
som var boende i Gamla stan och det var svårt att få isen att 
hålla när det blev varmare och smältvatten rann nedför 
Kåkbrinken och orsakade halka. Stortorget upptogs sedan av 
den populära julmarknaden och dess bodar. Efter det har ett par 
olika initiativ tagits och 2007 gjordes ett försök att spola 
boulebanan på Slottsbacken.  
 
På grund av coronapandemin kommer årets julmarknad vid 
Stortorget i Gamla stan att ställas in. Den plats som vanligtvis 
vimlar av stockholmare, turister och julförsäljningen kommer i år 
att stå tom. Självklart är det mycket tråkigt då Gamla stans 
julmarknad är fin tradition i staden. Istället för att Stortorget ska 
stå tomt så förslår vi att en annan tradition tar julmarknadens 
plats; en temporär isbana för spontanidrott i Gamla stan.  
 
En isbana centralt i Gamla stan skulle stimulera till mer rörelse 
och fysisk aktivitet utan ökad smittspridningsrisk. Särskilt för de 
barn och unga som bor i området men även för turister och 
andra Stockholmare som uppskattar den historiska miljön. 
Modern teknik med temporära isbanor, så kallade Hedbergare, 
skulle också kunna lösa de problem som senare försök med 
isbana på Slottsbacken stött på. 
 
Det här är förhoppningsvis ett unikt tillfälle att anlägga en 
temporär isbana på Stortorget i Gamla stan. Det skulle med stor 
sannolikhet bli mycket uppskattat av stadens barn och unga, 
men även av butiker i området som drabbats hårt under 
pandemin. Därför bör staden skyndsamt utreda förutsättningarna 
att anlägga en sådan på ett säkert sätt.  
 
Socialdemokraterna önskar därför: 



Sida 11 av 11 

 

 
 

 

Idrottsförvaltningen 

Box 8313 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 
Att idrottsförvaltningen utreder möjligheten att anlägga en isbana 
med sarg i Gamla stan samt utreder kostnaden för detta.  
 
Att idrottsförvaltningen utreder möjligheten att medfinansiera 
banan med eventuella externa parter. 

 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

Marie Norrberg 
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